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informace z naší strany

Lide dělný probuď se, a poznej sílu tvojí, pakli tvoje paže chce, všechny stroje stojí!

Výkonný výbor OV KSČM Rokycany se zabýval přípravou okresní a krajské konferen-
ce KSČM. Jednání bylo orientováno na konkrétní blížící se konferenci, hlavně na obsahové 
a technické zajištění. Obsahová stránka je doplňována vyhodnocením práce stranické organi-
zace za celé období od minulé konference. Úkoly, dané usnesením jsou hodnoceny a násled-
ně jsou obsahem zprávy OV KSČM o své činnosti. Technické zabezpečení bylo projednáno 
a konkretizováno tak, aby jednotliví členové VV pomohli zajistit důstojné zasedání okres-
ní konference. S. Veselý přislíbil vymalování zasedací místnosti. Zůstává úkol dovystěhová-
ní zbytku materiálů, které byly v zasedací místnosti uloženy a následně výzdoba místnosti 
pro okresní konferenci. 

Dalším důležitým úkolem zasedání byla příprava voleb do zastupitelstva kraje. Byla připrave-
na listina s návrhy zástupců za okres Rokycany. Konzultovány byly administrativní materiály 
a doplněny tak, aby odpovídaly zákonu o volbách a mohly být předány na kandidátní listinu 
KV KSČM.

VV OV KSČM řešil i náměty na zajištění oslav jako je MDŽ, kde se rozhodl, že tato oslava 
bude v zasedací místnosti OV KSČM . Padl i návrh rozdávat květiny ženám ve městě Roky-
cany. Důvodem jsou nesrovnalosti a problémy kolem budovy Sokola, jak bylo publikováno 
v Rokycanském deníku. Další oslavou bude 1. máj a dny osvobození, kde jsou též určité pro-
blémy, a to z druhého konce, tj. malá účast straníků i sympatizantů z okresu. Náklady na tyto 
akci jsou svým způsobem neúměrné a VV uvažuje o zpestření této prvomájové akce, které se 
zásadně nechceme vzdát.

Závěrem byly řešeny ekonomické otázky a roční hospodářská uzávěrka.

Karej Šmejkal 
předseda OV KSČM Rokycany

Vážení  delegáti,  naše ZO  KSČM  v Hrádku  vám  na konferenci předloží otevřený dopis, kde 
vyjadřujeme své poznatky k některým otázkám našeho stranického života. Věřím, že i jako host 
dostanu možnost vystoupit na jednání.

Chci pozdravit Všechny delegáty a popřát jim pevné odhodlání k prosazení revolučních myšlenek 
naší strany. Chtěl bych, aby každý z nás přijal kritiku od druhého bez  emocí.

Věřím, že revoluční tradice našeho okresu budeme nadále upevňovat  a můžeme to dokázat hned 
v letošním roce, kdy se konají volby do krajských orgánů.

Miroslav Veselý 
předseda ZO KSČM v Hrádku

Slovo hosta  pro delegáty na Okresní konferenci KSČM  v Rokycanech
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informace z naší strany
 Pár vět nejen pro delegáty okresní konference

V letošním roce budeme ve dnech oslav 95. výročí vzniku komunistického hnutí v Českosloven-
sku pořádat náš IX. sjezd KSČM. Aby KSČM ozdravila svoji tvář a nabyla nové síly, měla by se vrátit 
až k Manifestu komunistické strany, začít opět studovat a zároveň uplatňovat marxizmus-leninizmus 
a na základě tohoto studia stanovit postup pro současné období i pro budoucnost. 

Okresní konference nebude řešit jenom výše uvedené úkoly celé naší strany, ale soustředí se 
na plnění současných úkolů naší okresní organizace. Stranická organizace v Rokycanech nepatří v 
současné situaci ve straně k organizaci problémové. Své úkoly, vyplývající z usnesení VIII.s jezdu 
KSČM a ostatních usnesení vyšších stranických orgánů plní podle svých možností a podle aktivity 
našich členů strany. Pravdou zůstává, že bylo nutno snížit počet organizací v důsledku imobility 
některých členů a funkcionářů stranických organizací. Došlo k jejich sloučení s aktivními základními 
organizacemi, hlavně ve městě Rokycany, ale i v okolních obcích, tam, kde počet členů klesl. 

Na druhé straně jsou organizace, které jsou aktivní, a pravidelně je u nich schůzová činnost. 
V těchto organizacích jsou dle jejich potřeb zváni zástupci vyšších stranických orgánů a zajišťová-
ny besedy pro členskou základnu. Jako příklad mohu uvést ZO KSČM Hrádek a ZO KSČM Zbiroh 
i některé organizace v Rokycanech. 

Stranická organizace zabezpečuje oslavy MDŽ společně s Levicovým klubem žen, dětský den 
na Kamínkách v Mirošově, 1. máj a oslavy výročí osvobození. 

Daly by se napsat i další úkoly, které okresní výbor zabezpečuje v průběhu roku.  Na závěr je nutné 
vyzdvihnout to, že někteří členové OV KSČM zabezpečují předání informací na členských schůzích 
ZO KSČM. Další informace členové KSČM dostávají pravidelně při čtení Listů z Rokycan. 

Celá činnost okresního výboru, ačkoliv je kladně hodnocena, by mohla určitě ve všech směrech 
zlepšit svoji práci, zapojit více mladých, zlepšit svoje internetové stránky a působit na mladé, které 
se nám nedaří pro naši činnost získat.

Karej Šmejkal 
předseda OV KSČM Rokycany 

Upoutávka na publikaci člena naší okresní organizace:
Jindřich Fajt: První socialismus, 

 aneb Jak stalinské a neostalinské deformace marxismu a leninismu vedly 
v Československu spolehlivě k návratu ke kapitalismu

Na webových stránkách levicového Klubu společenských věd (KSV) si lze v sekci Fórum společenských věd přečíst (anebo stáhnout 
k přečtení) publikaci našeho člena Jindřicha Fajta, která se na 340 stranách textu formátu A 4 zabývá historií lidově demokratic-
kého a socialistického Československa v letech 1948 až 1989 a soustřeďuje se (doplněna množstvím odkazů na jiné prameny a 

literaturu) zejména na historický a leninský rozbor povahy tohoto prvního socialismu u nás. 

Kapitolu po kapitole se zabývá státoprávními, občanskoprávními a hospodářskými chybami jakožto vývojovými a postupně se 
zmnožujícími odklony od leninismu, ale zároveň také zpřístupňuje mnoho zajímavých statistických i faktických údajů o sociálních a 

hospodářských úspěších ČSSR, včetně výčtu nejlepších odvětví, družstev a národních podniků a jejich výrobků.

Publikace měla původně vyjít v nakladatelství Futura jako součást připravované knihy Česká kronika XX. století, ale z koncepčních, 
organizačních a finančních důvodů k tomu nedošlo. Publikace se ujal Klub společenských věd, který ji zveřejnil v lednu tohoto roku 

na svých stránkách. Její zveřejnění během ledna a února výrazně napomohlo zvýšení sledovanosti těchto stránek, znovu v říjnu 
minulého roku, když autor na svou práci upozornil všechny předsedy OV KSČM v naší republice.

Internetová adresa přístupu k této publikaci, popř. k jejímu stažení: 
http://forum.klubspolved.cz/Fajt150120-ch.htm nebo http://forum.klubspolved.cz , popř. http://www.klubspolved.cz

Tamtéž celá řada dalších zajímavých levicových statí a akcí KSV (zejména přednáškových), zpravodaj klubu 
a přístupy na odborné levicové kluby a organizace v jiných zemích!
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informace z naší strany
 S čím jdu na okresní konferenci

od komunistů z hrádku

Vážení  čtenáři Listů z Rokycan,
byla jsem vyzvána k tomu, abych  se v krátkosti vyjádřila k tomu, s čím jdu na okresní konferen-

ci KSČM Rokycany. Přiznám se, že s pesimismem. Když jsem před lety do KSČM vstupovala, bylo 
to víceméně z recese a ze zdravého naštvání na společnost, která za každou špatností, za každým 
neúspěchem, byť bylo již 15 let po listopadu 1989, viděla komunisty!

Byla jsem přesvědčená a plná očekávání, že už jen to, že se hrdě postavím před své přátele 
a přihlásím se ke své politické příslušnosti a k levicovým názorům, všechny posadí na zadek.  
Opak byl pravdou, většinou se mi  smáli, dozvěděla jsem se, že jsem blázen a o pár "přátel" jsem 
dokonce přišla. Přes to vše jsem vydržela do dnešních dnů, ale ten počáteční optimismus jsem 
již ztratila. 

Nyní se pro  změnu  zlobím na vrcholné  zástupce naší strany, jmenovitě na soudruha europoslan-
ce Ransdorfa, který podle mého  názoru straně opravdu v posledních letech na popularitě nepřidal. 
Ba naopak! Každý slušný a navíc vzdělaný člověk, jakým M. Ransdorf bezesporu je, by se na jeho mís-
tě hanbou propadl. Místo toho, aby zpytoval svědomí, je on ještě schopen vrážet kudlu do zad svým 
spolustraníkům, kteří  se ho v mediích zastávali a hájili ho. I přesto však víceméně musím souhlasit s 
jeho názorem, který cituji: „Musí tady být strana, která se bude snažit o něco jiného, než co dělají strany 
vládnoucí od roku 1989. A podle mého názoru onomu zcela parazitnímu systému současná KSČM nekla-
de dostatečný odpor.“ (Zdroj: http://goo.gl/9tqRRL) 

 Jsem přesvědčená o tom, že je současná strana nejednotná ve svých postojích. A především její 
špičky by měli více komunikovat, a to nejen mezi sebou, ale také se širokou stranickou základnou.

A co je podle mého názoru nejdůležitější, pokud nedokážeme vystupovat  jednotně, měli  bychom 
se alespoň chovat slušně a čestně. A to nemyslím jen jako  straníci, ale především jako lidi!  

Takže mé očekávání a zároveň velké přání je, abychom  na konferenci zvolili takové  zástupce, 
kterým budeme  moci  věřit. Věřit, že dokážou viditelně a slyšitelně prosazovat zájmy poctivých 
a pracujících lidí naší  země a za které  se my, obyčejní řadoví straníci nebudeme muset stydět, 
ke kterým budeme moci  vzhlížet a být na ně náležitě hrdí.  

Přeji  všem hlavně hodně štěstí, zdraví  a pevné  nervy, které budeme jistě všichni potřebovat. 

Lenka Šímová

10. ledna 2016 s. Branka 
a s. Veselý předali blahopřání  
s. Janečkovi, který 9. 1. 2016 
oslavil kulaté výročí svého 
narození.
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volby do zastupitelstva plz. kraje
V případě mého zvolení  do Krajského zastupitelstva se chci vě-

novat sociální  politice. Zajímá mě práce v sociálních službách 
a to jak z pohledu zaměstnance, tak zřizovatele a uživatelů 
sociálních služeb. Je to práce, která zasluhuje svoji pozornost 
a citlivý přístup při řešení sociální a finanční problematiky.

Jsem jmenována členkou Sociální komise Rady Plzeňského 
kraje. Náplní práce člena sociální komise je kontrola dotačního 
řízení pro poskytovatel sociálních služeb Plzeňského kraje, 
kontrola výsledků dotačních programů Plzeňského kraje 
a návštěva center zřizovaných Plzeňským krajem. 

V roce 2014 jsem byla jmenována členkou Dozorčí rady 
Rokycanské nemocnice a.s. a pak zvolena  její předsedkyní. 
Dozorčí rada spolupracuje s představenstvem Rokycanské 
nemocnice a.s. a projednává s představenstvem postupy a další rozvoj nemocnice. 

Druhé volební období jsem členkou finančního výboru Městského úřadu v Hrádku u Rokycan.

Jitka Hejlová

Krátký příspěvek od Česko-ruské společnosti, která nadále 
udržuje písemný styk s bývalým družebním okresem Bogdanovič 
ve Sverdlovské oblasti 
Výňatek z dopisu pana Berestova Christofora Michajloviče z města Bogdanovič, Sverlovské oblasti Ruska.

Počátkem prosince jsem dostal dopis od pana Berestova z města Bogdanovič ze Sverdlovské 
oblasti Ruska. Okres Bogdanovič měl mnoho let družbu s naším okresem Rokycany.  Po roce 
1989 okres Rokycany již družbu neudržoval, ale osobní, písemný vztah s panem Berestovem 
zůstal.
V tomto současném dopise p. Berestov popřál mně a mým prostřednictvím všemu českému lidu 

k 97. výročí založení nezávislého Československa. Srdečně popřál vše dobré, co existuje v našem 
nejednoduchém životě. 
Uvedl dále některé ekonomické údaje ze svého okresu a kraje. Průmyslové podniky města pra-

cují stabilně, bankrotujících není. Přírůstek hrubého produktu je trochu nižší než byl v roce 
2014. Také v zemědělství je pracováno stabilně a přes nepříznivé podmínky počasí bylo vyrobe-
no zemědělské produkce více než v minulém roce. 
I když již oficielní družební vztahy neexistují, mnozí obyvatelé našeho města s úctou a vděčností 

vzpomínají na dobré časy vztahů bratrských měst, bohužel, tyto vztahy utichají.
        Josef Sýkora

  od přátel ve světě
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Na internetu těchto dní koluje informace nazvaná aktivita zákonodárců v roce 2015 s tabulkami 
vypracovanými po jednotlivých poslancích i poslaneckých klubech. Z obou tabulek jednoznačně 
vyplývá nejvyšší účast poslanců KSČM na zasedáních Poslanecké sněmovny PČR ze všech parla-
mentních stran (83%), ale zároveň poslední místa poslanců ksČm v aktivitách – v počtu poda-
ných zákonů (5), v počtu podaných pozměňovacích návrhů (2), v počtu vystoupení (55), přičemž 
psaná interpelace byla za KSČM podána pouze jedna.

Vysvětlení tohoto nelichotivého výsledku pro poslance a vedení ksČm, který by i na-
vzdory přesným číslům mohl kdokoliv považovat za dezinformaci pravice, popř. za čirý číselný 
formalismus, a to i přesto, že vzorná účast komunistů na schůzích KSČM neodpovídá jejich 
dělnosti, je ovšem následující:

Jak nás Haló noviny 5. 1. 2016 informovaly (kdo je nečte, nechť si nestěžuje na svou nein-
formovanost), „sněmovna schválila od počátku volebního období 162 zákonných předloh 
z celkových téměř 400, která obdržela od vlády, poslanců, krajů i Senátu. Nyní je v dolní komoře 
v různé fázi projednávání dalších zhruba 170 návrhů zákonů.“ Sečteno a podtrženo, naše společ-
nost by ke svému dalšímu rozvoji potřebovala asi 400 novel zákonů, ale poslanci z toho zatím stihli 
projednat a projednávají 332 zákonných předloh, takže se ještě nestihli vůbec dostat k 68 (17%). 
Mají tedy časový skluz a z hlediska běžného pracujícího a jeho zaměstnavatele dosud zapracovali 
na 83%. Logicky by tedy neměli dostat celoroční prémie a odměny…

Haló novin si tedy nám občanům, kteří to nemohou ovlivnit jinak než volbami, postěžovaly, 
že „návrhy KSČM leží ladem“, což je dáno tím, jak potvrdil s. Kováčik, že vládní návrhy dostáva-
jí přednost. To je politicky a mocensky pochopitelné, protože ten, kdo vládne, jednak chce pro-
sadit svou vizi vládnutí a rozvoje, jednak si zaplatí tolik právníků, aby to stačilo na výrobu tolika 
vládních návrhů, aby se na návrhy KSČM nedostalo. Poslanci KSČM to tedy zabalili v tom smyslu, 
že na množství vládních předloh (když nepřichází řada na jejich) reagují zdaleka nejmenším 
počtem připomínek a vystoupení ze všech parlamentních stran. Nu což, s poslaneckým 
platem to vyjde nastejno.

Příčina tohoto stavu však nespočívá, jak se nás snažily Haló noviny rozhořčit, v tom, že pravice 
je zlá (protože pravice byla na levici vždycky zlá a levice s tím musí počítat), ale v dlouhodobě 
(nejen před veřejností, ale i před námi, řadovými komunisty) utajovaných strategických chybách 

  názory, polemika?
Příliš Slušné, StátOPRávní 
a PRagMaticKé vedení KSČM
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příliš pragmatického vedení ksČm. Neboť kdyby vedení KSČM nebylo pragmatické, ale především 
marxistické, dávno by již vědělo, že ve své politice nesmí preferovat poníženou slušnosta toleranci 
k polistopadovému režimu (v naději, že mu bude zachována slušná existence), ale respektovat 
dialektické zákony a zákonitosti společenského, ekonomického, státoprávního a občanskopráv-
ního vývoje, tedy i to, že tam, kde chybí účinný politický tlak na stávající moc, tam si moc 
s opozicí (v tomto případě s KSČM) zákonitě vytírá zadek a nic si z ní nedělá. Tento politický tlak 
na vládu a pravici pochopitelně KSČM chybí proto, že ksČm nemá masovou podporu od pracu-
jící veřejnosti (jinak by stále blaženě nesetrvávala na třetí volební, tzn. dobré pozici, čili pozici 
politické průměrnosti, jak bývali nelichotivě na základní škole označováni žáci, trvale neschopní 
hodnocení chvalitebného a výborného).

Zbývá se tedy zeptat: proč nemá KSČM masovou podporu veřejnosti? Poprvé proto, že výhod-
nost své politiky příliš dlouho a příliš intenzivně spojila s pozicí státoprávní strany, tedy 
obhajovatelky existence polistopadového typu neoliberální parlamentní demokracie, která 
pro svou povahu, plodící po celém světě svinstva, jimiž jsou lidé stále více znechuceni 
a jichž se stále více děsí, dostala sama sebe i celý náš národ do krize. 

Podruhé proto, že z tohoto důvodu nemá dlouhodobě účinné páky nejen tuto svou pozici 
změnit, ale prosadit i své „příštipkářky opoziční“ návrhy za situace, kdy už lidé žádají hlubší 
společenské změny. 

Potřetí proto, že z obou výše uvedených důvodů je lidmi, stále více odvážnějšími ve svých 
opozičních projevech, vnímána jen za jednu z politických stran (státoprávních stran) a je s nimi 
házena do jednoho pytle v naději, že blížící se mat v naší společnosti rozhodne buď silný vůdce 
(tím předseda KSČM není, neb nefiguruje ani v anketách oblíbených politiků), nebo jednota 
národa (k té se KSČM sice hlásí, ale vlastní vizi příštího státoprávního a občanského uspořá-
dání na veřejnosti neprosazuje), popř. nová lidová fronta autenticky a spontánně vznikajících 
občanských hnutí a organizací (vzpomeňme na taktiku Občanského fóra z roku 1989), která tak, 
jak kdysi vyšachovala od moci KSČ, odstaví tentokrát od moci všechny státoprávní strany 
zasloužilých dinosaurů (ksČm zřejmě nevyjímaje). 

Možná by se mohlo zdát, že by KSČM mohla konečně na veřejnosti prosazovat svůj platný program 
socialismus pro 21. století, který je ale koncepčně dosti rozporuplný a který zřejmě některým 
nevyhovuje pro svou radikálnost a jiným zase pro onu rozporuplnost, takže se o něm raději mlčí. 
Možná, že by pomohla obměna kádrů a přehodnocení minulosti a dosavadního vývoje (tedy vzít 
znovu na milost marxismus a leninismus, když politické taktizování začíná mít (jakož i vždy v minu-
losti mělo) kratší historický dech, tudíž už nepomáhá. 

Možná, že by v tom mohl pomoci i nadcházející sjezd strany a předtím okresní konference, 
pokud se ovšem nedá přednost občerstvení a „kuloárním“ rozhovorům o přestávce. 

Jindřich Fajt

Významné dny a výročí 

27. ledna - Den památky obětí holocaustu a předcházení zločinům proti lidskosti
Den 27. ledna 1942 zaznamenal osvobození Rudé  armády koncentrační vyhlazovací tábor Osvětim. 
Tímto dnem slavíme mezinárodní den památky obětí holokaustu. 

V roce  2016 oslavíme výročí jedné z nejdůležitějších  událostí v dějinách českých zemí. 
Připomeneme si 700 let od narození „Otce vlasti“, krále českého a císaře Svaté říše římské Karla IV. , jehož 
považuje český národ za nejvýznamnější osobnos své historie.
Toto výročí nás bude provádět po celý rok, kdy si budeme připomínat jeho myšlenky a činy.  


